

---

## 10. møde i Studenterrådet i VIA

### 10th meeting in VIA Student Council

---

Sted/Place:

ZOOM:

<https://viadk.zoom.us/j/61736650751?pwd=UHBrQ3M1U1ptS2lZQSs3SnNlZURlQ09>

Mødedato/Meeting date:

13. januar 2022

Kl. 16-20

---

#### Deltagere/Participants

|                            |              |
|----------------------------|--------------|
| Agnes Daugbjerg Østergaard | 280379 SOCIA |
| Anna Fuhlendorff           | 304575 EIH   |
| Emilie Chun Grzona         | 292285 PSYK  |
| Isabella Lueders           | 304137 GBE   |
| Julie Bloch                | 315589 ADM   |
| Julie Høj                  | 298324 SIA   |
| Kenneth Carlsen            | 295558 PIV   |
| Lena Schack Magnussen      | 292203 FIH   |
| Lene Aae Berthelsen        | 292394 PSYK  |
| Mathias Jørgensen          | 297938 BKAR  |
| Thomas Sten Johansen       | 292811 SIV   |
| Tilde Serup                | 304254 ES    |
| Zoe Marie Sanchez          | 303079 VCM   |

#### Afbud/Cancellations

#### Gæster/Guests

|                           |   |
|---------------------------|---|
| Harald Mikkelsen          | Rektor/Rector                               |
| Stinne Højer Mathiasen    | Chefkonsulent/<br>Executive Senior Advisor  |
| Sebastian Kongskov Larsen | 266770 SIA                                  |
| Felix Bohn Sylvestersen   | 315666VCM                                   |
| Rikke Schmidt             | Studentervedhjælper/<br>Student assistant   |
| Amaya Bøgeskov Echeverría | Studentekoordinator/<br>Student coordinator |

O = Orientering  
D = Debat  
B = Beslutning  
S = Skriftlig Orientering

O= Orientation  
D= Debate  
DE= Decision  
W= Written orientation

---

#### Dagsorden/Agenda

1. Strategi 2021-2025 (D)  
Strategy 2021-2025 (D)

---

## REFERAT/ DAGSORDEN

Mødeleder:

Emilie Chun Grzona og Agnes  
Daugbjerg  
Formandskabet

---

E: studenterraadet@via.dk  
T: +4587551030

---

Dato: 6. januar 2022

---

1/7

2. Pause  
*Break*
3. Valg af ordstyrer og referent (B)  
*Election of moderator and keeper of the minutes (DE)*
4. Godkendelse af mødet og dagsorden (B)  
*Approval of the meeting and agenda (DE)*
5. Nyt fra (O)  
*News from (O)*
6. Pause med aftensmad  
*Break with dinner*
7. Forberedelse til generalforsamling (D)  
*Preparation for general assembly (D)*
8. Studenterpolitik på Itslearning (B)  
*Student politics on Itslearning (DE)*
9. Eventuelt  
*AOB*

---

## Punkt 1. Strategi 2021-2025 (D)

### *Strategy 2021-2025 (D)*

---

v. Harald Mikkelsen og Stinne Højer Mathiasen

60 min. (kl. 16.00 – 17.00)

#### **Bilag**

1.1 Referat fra punkt 1, Studenterrådet i VIAs møde d.13.12.2021

#### **Appendix**

1.1 Minutes from item 1, VIA Student Council's meeting 13 December 2021

#### **Sagsfremstilling**

VIAs strategi 2021-25 er vedtaget og blev kort præsenteret på 9. møde i Studenterrådet d.15/12 21 og drøftet i grupper, med følgende spørgsmål som omdrejningspunkt; Hvad hæfter I jer mest ved i strategien? Med udgangspunkt i strategien, forestil jer da, at I er i år 2024 og ser jer om på jeres campusser og jeres uddannelser; hvad er anderledes i forhold til nu?

På dette møde vil vi igen zoome ind på strategien og både Harald og rådet vil få mulighed for at dele deres betragtninger på strategien og hvad de primært hæfter sig ved.

Formen for punktet bliver som følger;

- 1) Harald og Stinne giver en introduktion til rammen for realisering og opfølgning på strategien og zoomer ind på de tre strategiske fokusområder, med mulighed for spørgsmål (15 min)
- 2) Herefter genbesøger vi – i grupper - drøftelsen tilbage på december mødet, hvor den endelige strategi blev præsenteret, og drøfter derudover hvordan vi som studerende kan bidrage til realisering af strategien (15 min)
- 3) Pointerne fra gruppedrøftelserne deles og drøftes med Harald og Stinne i plenum (15 min)
- 4) Åben drøftelse; hvordan inddrages de studerende bedst i forhold til det videre strategiarbejde og opfølgning herpå? (15 min)

#### **Presentation of topic**

VIA's strategy 2021-25 has been approved and was shortly presented in the 9<sup>th</sup> meeting in the Student Council on 15 December 2021. The strategy was discussed in groups, with the following questions as a starting point: What do you notice in the strategy? With a starting point in the strategy, imagine that you are in year 2024 and look at your campuses and programmes; what is different compared to now?

At this meeting, we would like to zoom in on the strategy and both Harald and the council will get the opportunity to share their points of view of the strategy and what they primarily notice.

The form for this item will be as the following:

- 1) Harald and Stinne will introduce the framework for realisation and follow-up on the strategy and will zoom in on the three strategic focus areas with the opportunity to ask questions (15 minutes)
- 2) Afterwards, we will in groups revisit the discussion from the December meeting, where the final strategy was presented, and will also discuss how we, as students, can contribute to a realisation of the strategy (15 minutes)
- 3) The items from the group discussions are shared and discussed with Harald and Stinne in plenary (15 minutes)
- 4) Open discussion; how are the students best included in relation to the further strategy work, and the revision on this (15 minutes)

### **Indstilling**

Det indstilles, at rådets medlemmer deltager aktivt i drøftelse af strategien og i den videre opfølgning herpå.

### **Recommendation**

*It is recommended that the council's members participate actively in the discussion of the strategy and in the plenary discussion.*

### **Referat/Minutes**

---

### **Punkt 2. Pause**

#### ***Break***

---

10 min. (17.00 – 17.10)

---

### **Punkt 3. Valg af ordstyrer og referent (B)**

#### ***Election of moderator and keeper of the minutes (DE)***

v. Emilie og Agnes

5 min. (17.10 – 17.15)

### **Sagsfremstilling**

Der skal vælges ordstyrer og referent.

### **Presentation of topic**

*A moderator and keeper of the minutes will be elected.*

### **Indstilling**

Det indstilles, at der vælges en ordstyrer blandt rådets medlemmer og at Studenterkordinator vælges som referent.

### **Recommendation**

*It is recommended, that a moderator among the council's members is elected, and that Student Coordinator is elected as keeper of the minutes.*

Ordstyren har følgende opgaver:

- A. Ordstyreren har ud over ledelsen af mødet til opgave at sikre, at Studenterrådets vedtægter, forretningsorden samt mødets dagsorden overholdes.
- B. Ordstyreren sørger for at der indlægges 5-10 minutters pause som minimum hvert femte kvarter og en længere pause som minimum hver fjerde time.

- C. Ordstyreren kan føre talerliste og talere taler i den rækkefølge, som de har indtegnet sig. Ingen kan stå mere end én gang på talerlisten ad gangen. Ordstyreren kan foreslå en generel afkorting af talerlisten samt at der lukkes for indtegning på talerlisten.
- D. Ordstyreren kan til enhver tid afsættes ved almindeligt flertal.

*The moderator has the following tasks:*

- A. *The moderator has, besides moderation of the meeting, the task to make sure that the Student Council's bylaws, the rules of procedure, along with the agenda of the meeting are respected.*
- B. *The moderator makes sure that there is a 5-10-minute break each fifth quarter at least, and a longer break at least every fourth hour.*
- C. *The moderator can keep track of the list of speakers, and the speakers in the order that they have enrolled in. No one can appear on the list more than once at a time. The moderator can suggest a general shortening of the speaking time and close down the opportunity to be placed on the speaker's list.*

#### **Referat / Minutes**

---

### **Punkt 4. Godkendelse af mødet og dagsorden (B)**

#### ***Approval of the meeting and agenda (DE)***

v. Emilie og Agnes

5 min. (17.15 – 17.20)

#### **Sagsfremstilling**

Jf. §27 i Studenterrådets vedtægter er mødet først beslutningsdygtigt såfremt mindst halvdelen af medlemmerne er tilstede. Det er under dette punkt også muligt at komme med forslag til ændringer af dagsordenen.

#### ***Presentation of topic***

*Cf. §27 in the Student Council's bylaws is the meeting only quorate when at least half of the members are present. It is with this point also possible to suggest any amendments to the agenda.*

#### **Indstilling**

Det indstilles, at dagsordenen godkendes og at studenterbestyrelsen konstateres for beslutningsdygtig.

#### ***Recommendation***

*It is recommended that the agenda is approved and that the student board is determined to be quorate.*

#### **Referat / Minutes**

---

### **Punkt 5. Nyt fra (O)**

#### ***News from (O)***

v. Agnes

50 min. (17.20 – 18.10)

#### **Sagsfremstilling / *presentation of topic***

- 1. Nyt fra Campus  
*News from campus*

2. Nyt fra internationale repræsentanter  
*News from international representatives*
3. Nyt fra SFUC  
*News from SFUC*
4. Nyt fra repræsentanter i VIAs bestyrelse  
*News from representatives in VIA's board*
5. Nyt fra formandskabet  
*News from the chairmanship*

### **Indstilling**

Det indstilles, at Studenterrådets medlemmer orienterer hinanden om arbejdet mellem møderne.

### **Recommendation**

*It is recommended that the Student Council's members brief each other about the work in between the meetings.*

### **Referat / Minutes**



---

**Punkt 6. Pause med aftensmad**  
*Break with dinner*

---

40 min (18.10 - 18.50)

---

**Punkt 7. Forberedelse til generalforsamling (D)**  
*Preparation for general assembly (D)*

---

v. Emilie og Agnes

15 min (18.50 - 19.05)

### **Sagsfremstilling**

Her drøftes de sidste ting i forbindelse med generalforsamlingen d.25. februar 2021.

- Update fra Campus-DSR på Aarhus C vedr. event efter generalforsamling og andet relevant
- Generalforsamlingen planlægges afholdt fysisk, men formandskabet vil inden udsendelse af den endelige dagsorden 14 dage før GF, tage bestik af situationen og træffe endelig beslutning herom
- Der skal findes 2-3 fra rådet, der vil være behjælpelig med at tjekke folk ind ved ankomst
- Alle hjælper til før/under/efter generalforsamlingen med opstilling og afrydning
- Dirigent til generalforsamling: Sebastian Kongskov
- Stemmetællere: Christian Bremer og Lucia Halkjær

### **Presentation of topic**

*Here, the final things in relation to the general assembly on 25 February 2021 will be discussed.*

- *Update from Campus DSR at Aarhus C concerning an event after the general assembly, and other relevant*
- *The general assembly is planned to be held physically, but the chairmanship will consider the situation before sending out the agenda 14 days prior to the general assembly, and make the final decision*
- *There has to be found 2-3 people from the council who can help checking people in at arrival*
- *Everybody helps before/during/after the general assembly with setting everything up and clearing afterwards*

- Moderator at the general assembly: Sebastian Kongskov
- Counters of the votes: Christian Bremer and Lucia Halkjær

### **Økonomi**

Der er budgetteret med 18.000 kr. til afholdelse af generalforsamling i 2022.

### **Economy**

The budget is 18.000 kr. for the arrangement of general assembly in 2022.

### **Indstilling**

Det indstilles, at rådet får de sidste ting på plads og at der findes 2-3 personer til indtjekning.

### **Recommendation**

It is recommended that the council takes care of the last details and that 2-3 people are found to check people in.

### **Referat**



---

## **Punkt 8. Studenterpolitik på Itslearning (B)**

### ***Student politics on Itslearning (DE)***

---

v. Emilie, Thomas og Anna

45 min. (19.05 – 19.50)

### **Bilag**

8.1 Studenterpolitik på Itslearning

### **Appendix**

8.1 Student politics on Itslearning

### **Sagsfremstilling**

Studenterrådet i VIA har fået tildelt en fane på platformen Itslearning til udbredelse af studenterpolitik. På et tidligere møde blev der nedsat en arbejdsgruppe bestående af Emilie, Anna og Thomas, der fik til opgave at udarbejde et forslag til struktur og opbygning på Itslearning. Vedhæftet er arbejdsgruppens forslag dertil – se bilag 8.1.

Punktet indledes med en præsentation og uddybning af arbejdsgruppens forslag.

### **Presentation of topic**

VIA Student Council now has a tab on the platform Itslearning to expand student politics. At an earlier meeting, a working group consisting of Emilie, Anna and Thomas was put down, who had the task of composing a proposal for structure and composition on Itslearning. Attached is the working group's proposals for this – see appendix 8.1.

The item is introduced with a presentation and expansion of the working group's proposal.

### **Indstilling**

Det indstilles at rådets medlemmer i fællesskab når til enighed om, hvad og hvordan denne side skal være, med udgangspunkt i arbejdsgruppens forslag.

### **Recommendation**

It is recommended that the council's members agree upon what, and how this page is going to be, with a starting point in the working group's proposal.

**Referat/Minutes**

---

**Punkt 9. Eventuelt**

**AOB**

---

v. Emilie og Agnes

10 min. (19.50 – 20.00)

**Sagsfremstilling**

Her kan emner som ikke fremgår af dagsordenen drøftes kort.

***Presentation of topic***

*Here, topics which do not appear on the agenda, can be discussed briefly.*

**Referat / Minutes**